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روزنامه

عضو شورای شهر شیراز با بیان اینکه شعار محرومیت زدایی با عملگرایی 
در  خانگی  فاضلاب های  و  صنعتی  آلودگی های  گفت:  می شود،  تعبیر 

چنارراهدار به تبعات وخیم محیط زیستی ختم می شود.
در  که  خدمت  میز  جهادی  قرارگاه  چهارمین  در  خدایی  خواست  افسانه 
از   ۵ منطقه  شهرداری  کرد:  بیان  شد،  برگزار  شیراز   ۵ منطقه  شهرداری 
تا  از چرخه عمران و سازندگی  است که  مناطق محروم کلانشهر شیراز 

حدودی بازمانده و نیازمند توجه ویژه از سوی دستگاه های مختلف است.
او با اشاره به این موضوع که این منطقه بیش از ۱۶۰ هزار نفر جمعیت دارد، 

اظهار کرد: یکی از مشکلات اساسی در سطح این منطقه به معضل فاضلاب 
صنعتی و خانگی باز می شود که در بستر رودخانه چنارراهدار جاری است 
و زمینه ساز چالش های عدیده ای برای اهالی منطقه و کلانشهر شیراز شده 
است. خواست خدایی عنوان کرد: شورای ششم شعار محرومیت زدایی را 
سرلوحه عملکرد و فعالیت خود قرار داده و در این راستا توجه ویژه ای به 
مناطق محروم دارد. به همین دلیل معضل رودخانه چنارراهدار در کارگروه 
صیانت از حقوق عامه مورد بررسی قرار گرفته و خروجی این جلسات ۱۸ 

مصوبه برای حل بحران چنارراه دار بوده است.

رئیس اتاق بازرگانی و صنایع ایران و 
چین با تاکید بر اینکه صندوق توسعه 
کند،  دفاع  خود  منافع  از  باید  ملی 
منابع  نفر، همه  از ۳۱۰  افزود: کمتر 

را گرفته اند و پس نمی دهند.
توسعه  صندوق  از  ایرنا  گزارش  به 
به  اشاره  با  حریری  مجیدرضا  ملی، 
سوی  از  تسهیلات  بازپرداخت  عدم 
نیروگاه ها، با تأکید بر اینکه صندوق 
اصلاح  عدم  کننده  جبران  نباید 
و  نیرو  وزارت  بین  قراردادهای 
نیروگاه ها باشد، اظهار کرد: تجربه ای 
دارد  وجود  ارزی  ذخیره  حساب  از 
که بسیار هم ناموفق بوده و منابع آن 
حساب تبدیل به ریال شد و درنهایت 
تجربه  این  از  بعد  رفت.  بین  از  نیز 
ترکیب جدیدی  آن،  به  عنایت  با  و 
ملی  توسعه  صندوق  عنوان  تحت 
شود  سعی  باید  شد  اعلام  و  تأسیس 
بلکه ملی  نباشد؛  این صندوق، دولتی 
طوری  هیئت امناء  ترکیب  و  باشد 
باشد که تحت فشارها قرار نگیرد. این 
موضوعات کاملًا در اساسنامه صندوق 
توسعه ملی تصریح شده است که منابع 
به  نباید  و  باشد  ریالی  نباید  صندوق 
باید صرف  بلکه  بگیرد،  تعلق  دولت 
خصوصی  بخش  سرمایه گذاری های 
شود، آن هم سرمایه گذاری هایی که 
باشند  داشته  ارزی  بازپرداخت  بتواند 
ماجرای  که  شود  گرفته  تعهداتی  و 

حساب ذخیره ارزی تکرار نشود.
صادرات  اجازه  نیروگاهی  اینکه 
ملی  توسعه  صندوق  مشکل  ندارد، 

نیست
افرادی  زمانی  اینکه،  بیان  با  وی 
صندوق  از  بعد  به   ۱۳۹۲ سال  از 
حدود  دلار  کرده اند،  اخذ  تسهیلات 
اظهار  است،  بوده  تومان   ۳۰۰۰
است  کرده  تعهد  فرد  اینکه  کرد: 
دارد.  قرار  خود  جای  در  دهد  ارز 
چه  کارگزار  بانک های  اینکه 
اینکه  نمی دانم.  را  گرفته اند  وثایقی 
مساوی  شرایط  در  بدهکاران  همه 
اینکه  است.  درستی  حرف  نیستند 
از سوی  نیروگاه ساخته شده و  یک 
ندارد  صادرات  اجازه  نیرو  وزارت 
در برخی موارد حرف درستی است؛ 
توسعه  مشکل صندوق  اینها  تمام  اما 
ملی نیست. بلکه مشکل وزارت نیرو 

با  قراردادها  اگر  و  است  نیروگاه  با 
در  باید  دارد  مغایرت  اولیه  قرارداد 

جهت رفع آن اقدام کنند. 
بوده  جا  به  کاملًا  صندوق  پافشاری 

است
ایران  بازرگانی و صنایع  اتاق  رئیس 
صندوق  اینکه  بر  تأکید  با  چین  و 
دفاع  خود  منافع  از  باید  ملی  توسعه 
و  هیئت امنا  کرد:  عنوان  کند، 
بر  که  وظایفی  طبق  عامل،  هیئت 
اموال  دهند  اجازه  نباید  دارند  عهده 
دسته های  یا  اشخاص  نفع  به  عمومی 
خاصی از بین برود. به نظر من کمتر 
گرفته اند  را  منابع  همه  نفر،   ۳۱۰ از 
رابطه  این  در  البته  نمی دهند.  پس  و 
آمار دقیقی منتشر نشده است. فردی 
و  می کند  ریسک  می گیرد،  وام  که 
کسب و کاری را آغاز می کند، باید 
از روز اول ریسک ها را محاسبه کند.
ریالی  بازپرداخت  افزود:  حریری 
تومانی،   ۴۲۰۰ ارز  نرخ  با  تسهیلات 
افراد وام ارزی را  هیچ مبنایی ندارد. 
با سود حدود ۴ تا ۶ درصدی دریافت 
می خواستند  زمان  همان  اگر  کردند، 
وام را به ریال اخذ کنند باید حداقل ۲۴ 
درصد سود پرداخت می کردند که با 
احتساب حدود ۸ سال تأخیر، جریمه 
اینکه  مبنای  است.  درصد   ۳۵ آن ها 
می گویند دلار ۴۲۰۰ تومانی می دهیم 
چیست؟ به غیر از اینکه با فشار روی 
برخی نهادها و محافل این فشار را به 
صندوق وارد می کنند که از منابع ملی 
روشی  من  نظر  به  کنند.  سوءاستفاده 
که صندوق توسعه ملی تاکنون پیش 
کاملا  است  کرده  مقاومت  و  گرفته 
ادامه  است.وی  بوده و درست  به جا 
داد: مدیرعامل صندوق توسعه ملی به 
پافشاری  موضوع  این  روی  درستی 
به  که  است  این  گله  تنها  و  می کند 
نظر من آقای دکتر باید اسامی افراد 
که  همانطور  کند.  منتشر  را  بدهکار 
اسامی بدهکاران بانکی منتشر شد باید 
می گویند  که  افرادی  شود  مشخص 
گرفته  تسهیلات  بازپرداخت  امکان 
شده را ندارند اصلًا نیروگاهی تأسیس 
در  شخصا  چون  خیر؟  یا  کرده اند 
تأسیس  برای  برخی  هستم  جریان 
گرفته اند  را  صندوق  منابع  نیروگاه، 

اما اصلًا نیروگاهی تأسیس نکردند.

وزیر دادگستری گفت: قیمت کالاها در تاریخ ۳۱ اردیبهشت؛ مبنای 
قیمت گذاری است و همه قیمت ها باید به قیمت های آن زمان برگردد.
به گزارش روابط عمومی وزارت دادگستری امین حسین رحیمی، وزیر 
دادگستری شامگاه یکشنبه در برنامه تهران ۲۰ گفت: قیمت کالاها در 

تاریخ ۳۱ اردیبهشت مبنای قیمت گذاری است.
وی گفت: پس از آزادسازی قیمت ها برای کالاهای اساسی با حذف 
ارز ترجیحی، برخی اقلام دچار افزایش قیمت شدند که البته قبلًا برای 
آنها قیمت تعیین شده بود و شامل قیمت های پیشینی می شوند و باید به 

قیمت های قبلی برگردند.
وی افزود: کالاها دو گروه هستند؛ یکی کالاهایی که بر اساس ضوابط 
قیمت گذاری می شود و کالاهایی مانند فرش دستباف و صنایع دستی 
و  عرضه  اساس  بر  و  ندارد  آنها  قیمت گذاری  در  دخالتی  دولت  که 
نظارت پسینی  تقاضا محاسبه می شود و دیگری گروه دوم که گروه 

هستند شامل چندین هزار کالاست.
وزیر دادگستری تأکید کرد: قیمت کالاهای گروه دوم باید بر اساس 
قیمت ۳۱ اردیبهشت باشد و تولیدکننده ها و واردکنندگان تا ۱۰ تیرماه 
فرصت دارند تا قیمت کالاهای خود را به قیمت ۳۱ اردیبهشت آن کالا 

که خودشان اعلام کردند، برسانند.
وی با تأکید بر اینکه قیمت ها باید به ۳۱ اردیبهشت برگردد، ادامه داد: 
تولیدکننده ها و واردکنندگان باید قیمت کالاها را در سامانه ۱۲۴ ثبت 
کنند و شناسه بگیرند. ممکن است کارخانه یک محصول را در چند 

نوع تولید کند و به این دلیل باید برای کالا در سامانه شناسه بگیرد.
رحیمی ادامه داد: مبنای اقدامات بعدی سازمان تعزیرات حکومتی قیمت 
۳۱ اردیبهشت کالاهاست که در سامانه وزارت صمت، سامانه سازمان 
که  می کند  بررسی   ۱۲۴ سامانه  می شود.  ثبت   ۱۲۴ سامانه  و  حمایت 

قیمت ها بر اساس قیمت اعلامی در ۳۱ اردیبهشت باشد.

در قالب یک پلتفرم؛
یارانه نقدی به »کالابرگ« 

تبدیل می شود

دنیای اقتصاد نوشت: غلامرضا نوری نایب رئیس کمیسیون اصل ۴۴ 
به  صیانت،  طرح  است.  مبهم  صیانت  طرح  سرنوشت  گفت:  مجلس 

شورای عالی فضای مجازی ارجاع شده است.
این نماینده در ادامه اظهار کرد: یک ماه قبل در جریان بررسی طرح 
شفافیت، پیشنهاد دادم تا جلسات، نظرات و آرای شورای عالی فضای 
مجازی شفاف شود که تصویب نشد و پشت سرش هم در هفته گذشته 
تصمیمات شورای عالی فضای مجازی از هرگونه دادخواهی و شکایت 

افراد و اشخاص مصون شد.
است  درجایی  صیانت  طرح  گفت  می توان  حال  این  با  افزود:  نوری 
برایش  اتفاقی  چه  که  است  نامعلوم  و  مبهم  ما  برای  سرنوشتش  که 
خواهد افتاد؛ چون دیگر از شفافیت و بازخواست هم مصون است، ولی 

امیدواریم این کار را با مردم نکنند.
ابزارهای  تمام  فیلترینگ  موضوع  عملًا  مصوبه  این  با  گفت:  وی 
پرکاربرد فضای مجازی مانند واتس اپ، اینستاگرام و بقیه موارد قابلیت 

اجرایی دارد.
به گفته وی، اگر شورای نگهبان هم مصوبه هفته گذشته مجلس درباره 
اصلاح قانون آیین دادرسی و تشکیلات دیوان عدالت اداری را تأیید 
کند، هیچ شخص حقیقی و حقوقی نمی تواند شکایت کند که مثلًا این 

تصمیم شما برای اقتصاد، کسب وکار، زندگی و گردش آزاد اطلاعات 
و برای این بخش از حقوق اساسی ما مضر است و درخواست لغو آن 

را نمی توان داد.
شورای  به  مجلس  رئیس  توسط  صیانت  طرح  ارسال  به  اشاره  با  وی 
عالی فضای مجازی نیز گفت: در آن مقطعی که این طرح را از دست 
کمیسیون اصل ۸۵ که اکثریت اعضا با هماهنگی و مهندسی شده جمع 
شده بودند که صیانت را به زور قانون کنند، مسیر برون رفت خوبی 
بود؛ ولی بعد از آن دو تصمیم که پشت سرش برای شورای عالی فضای 
ابهام قرار گرفت. نوری گفت: هیچ راهی  از  مجازی آمد در هاله ای 
برای اصلاح مصوبه مجلس وجود ندارد مگر آنکه شورای نگهبان این 

مصوبه را تأیید نکند.

شناسایی ریشه ها و گلوگاه های فساد 
نیست  سختی  کار  کشور  یک  در 
به  مردم  هم  راستا،  این  در  که  چرا 
راحتی آنها را معرفی می کنند و هم 
مدت کوتاهی،  در  نظارتی  نهادهای 
اما  می شوند  آنها  کشف  به  موفق 
فساد،  گلوگاه های  شناسایی  از  پس 
گلوگاه ها  این  بستن  قدم،  مهمترین 
و مبارزه مستمر با آنهاست. اگر این 
قدم اصلی، تاکنون برداشته شده بود 
این همه گلوگاه فساد وجود  امروز 
نداشت. قوای سه گانه مجریه، مقننه 
و قضاییه باید در یک زمان بندی به 
مردم اعلام کنند که این 9۳ گلوگاه 
آینده چقدر  ماه  مثلًا در شش  فساد 
و چگونه متلاشی خواهند شد. آنگاه 
پس از گذشت این شش ماه به مردم 
آنها  اهداف  آیا  که  دهند  گزارش 
گلوگاه ها  این  کردن  متلاشی  در 
تحقق یافته یا با شکست مواجه شده 
روش های  و  سبک ها  اعِمال  است؟ 
و  دارد  کتاب  و  حساب  مدیریتی، 
باید نتایج آن به اطلاع عموم برسد. 
متأسفانه ما در هیچکدام از پروژه ها 
روش  این  به  مقید  برنامه هایمان،  و 

نبوده ایم.
ارائه  را  آمارهایی  مسئولان  همه 

کسانی  چه  نیست  معلوم  و  می کنند 
به  و  درستی  به  را  آنها  می خواهند 
موقع اجرا کنند. نه فقط در مبارزه و 
بستن گلوگاه های فساد بلکه در سایر 
اجتماعی،  فرهنگی،  اقتصادی،  امور 
سیاسی، عمرانی، بهداشتی و درمانی 
و  مشخص  برنامه های  نیز   ... و 
زمان بندی شده جهت اجرا نداریم و 
لذا فردی در مسئولیتی قرار می گیرد 
مسئولیت  این  سال  چند  مدت  به  و 
را دارد ولی اعلام نمی کند که مثلًا 
هر شش ماه، می خواهد چه برنامه و 
پروژه ای را اجرا کند که پس از هر 
ارزیابی  قابل  عملکردش  ماه،  شش 

باشد.
که  است  این  روش  بهترین 
رئیس جمهور و مجلس از این زاویه 
آنها  از  و  کنند  نگاه  مسئولان  به 
ماهه  شش  برنامه های  که  بخواهند 
موفقیت  و درصورت  اعلام  را  خود 
را  مدیریت  استمرار  اجازه  آنها،  در 
صورت  این  غیر  در  باشند،  داشته 
جای خود را به افراد توانمند بسپارند 
هرچند در همان شش ماه هم، کشور 
و  می افتد  عقب  سال  چند  اندازه  به 
مدیر ذیربط باید محاکمه و پاسخگو 

باشد.

نقد و تحلیل خبر
گروه نقد و تحلیل خبر روزنامه طلوع

به قلم مدیرمسئول

از هر دری کلامی

عضو شورای شهر شیراز:

نماینده مجلس: 

استاندار فارس در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه طلوع گفت: اگر مدیری 
چوب لای چرخ سرمایه گذار سالم بگذارد و با وی همکاری نکرد به درد 

مدیریت استان فارس نمی خورد و به استان دیگری برود.
خبری  نشست  در  ایمانیه  محمدهادی  سرویس خبری/ خدیجه غضنفری: 
با خبرنگاران در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه طلوع درراستای حمایت 
سرمایه گذاران  گفت:  فارس  استان  در  اشتغال زایی  و  سرمایه گذاری  از 
در صورت حضور در ادارات و سازمان های ذیربط در این استان و مشاهده 
هرگونه عدم همکاری و همراهی قانونی مراتب را از طریق پیام به شماره 

۰7۱۳۲۱۲۶7۱۳ به بازرس ویژه استاندار گزارش کنند.
در روستاهای  آبی  منابع  تأمین  به  مربوط  درباره مشکلات  فارس  استاندار 
بیشترین  افزود:  نیز  آب  لوله های  فرسودگی  و  خشکسالی  بواسطه  استان 
مشکلات تأسیسات آبی استان مربوط به شهر شیراز است، ۳۰ هزار میلیارد 

تومان اعتبار برای نوسازی شبکه های آب نیاز داریم.
گفت:  آی،  تی  آی  کارخانه  وضعیت  آخرین  درخصوص  ایمانیه 
سرمایه گذاری برای این موضوع اعلام آمادگی کرده بود تا مطالبات ناشی 
از نرخ تورم این کارخانه را پرداخت کند که صورت نگرفت و مقرر شد 

تا مجدداً مزایده برگزار شود.
این  گفت:  شیراز  شهر  در  فرهنگی  مجموعه  چند  تعطیلی  به  اشاره  با  وی 
سازهای  و  ساخت  شهری،  تخلفات  به  مربوط  جنبه  دو  دارای  موضوع 
غیرمجاز و مراکزی که تخلفات فرهنگی داشتند و این موضوع قابل قبول 
نیست که در یک مجموعه کتابفروشی کشف حجاب صورت بگیرد. این 

دو، موضوعی است که موجب تعطیلی این مراکز فرهنگی شده است.
پایتخت  که  شیراز  شهر  در  نمی کنم  تحمل  کرد:  تاکید  فارس  استاندار 
فرهنگی کشور است، بخواهند برخی بداخلاقی کنند و اعتقادات اکثریت 

مردم را به سخره بگیرند.
ایمانیه با بیان اینکه انتقال صنایع الکترونیک از شهر شیراز به اصفهان به 
هیچ عنوان محقق نخواهد شد، گفت: در حال رایزنی هستیم تا قطعه زمین 
به مصوبات سفر  اشاره  با  فارس  اضافه شود.استاندار  این حوزه  به  جدیدی 
رئیس جمهور به فارس، گفت: ۱۴۰۰ میلیارد تومان اعتبار نقدی از مجموع ۶ 
هزار میلیارد تومان اعتبار تخصیصی به حساب استان واریز شده و این میزان 

طی سال های گذشته بی سابقه بوده است.
جدول  طبق  پروژه  یکصد  بود،  سفر  مصوبات  پروژه   ۱۳۲ داد:  ادامه  وی 
در سفر  پروژه   ۲۲ بود،  مشکل  دارای  پروژه   ۳۲ و  رفت  پیش  زمان بندی 
کدام  از  و  محلی  از چه  تا  شد  تکلیف  تعیین  رئیس جمهور  اجرایی  معاون 

وزارتخانه تأمین اعتبار شود.
وی با اشاره به مشکلات تالاب های فارس نیز بیان داشت: از طرفی باران 
نباریده و نیز چاه های غیرمجاز زده شده و از طرفی هم آب سد »درودزن« 
غیرمجاز  چاه های  با  کشاورزان  برخی  و  نمی رسد  »بختگان«  به  هم 

زندگی و امرار معاش می کنند اما برخی هم سوءاستفاده گر هستند و افراد 
سوءاستفاده گر را شناسایی و دست آنان را از آن چاه ها کوتاه خواهیم کرد.
نماینده عالی دولت در استان فارس با اشاره به ساخت تالار مرکزی شیراز 
گفت: پس از ۱۴ سال مشکل اولیه این تالار که هفت صاحب داشت، حل 
شد و خوشبختانه سند آن به نام وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی زده شد و 
قرارداد ادامه ساخت آن توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی فارس به 

زودی منعقد خواهد شد.
خودشان  در صنف  که  افرادی  افزود:  خیابان ها  در  تجمع  به  اشاره  با  وی 
مشکل دارند و نیاز به تجمع دارند می توانند به ما مراجعه کنند و درخواست 
تجمع دهند و ما برای تأمین سالن تجمع همکاری خواهیم کرد تا مسئولین 

امر حرف های آنان را گوش داده و پاسخگو باشند.
استاندار فارس در پاسخ به سؤال تعیین تکلیف کمربندی شیراز گفت: چند 
و شهرسازی  راه  و  راهداری  شهرداری،  بین  توافقی  که  ماه تلاش کردیم 

ایجاد شود اما نتیجه ای حاصل نشد.
ایمانیه اضافه کرد: آخرین توافق ما که هر سه دستگاه امضا کرده بودند به 
شورای شهر شیراز رفت و ۱۴ ایراد به آن گرفته شد و نهایتاً تصمیم گرفته 

شد که کمربندی جنوب را به شهرداری واگذار کنیم.
بین دستگاه های خدمت رسان  به دنبال جدایی  اینکه  بیان  با  استاندار فارس 
نیستیم، گفت: راهداری هم قول داده هرچه از قبل نسبت به کمربندی تعهد 

داده را اجرایی کند و کمربندی شمال شیراز هم به راهداری واگذار شد.
وی اشاره ای به کارخانه روغن نباتی کرد و گفت: مدیران کارخانه روغن 
نباتی ۲۰۰ میلیارد اعتبار برای جابه جایی کارخانه فراهم کرده و مقرر شد 
در فاز نخست با استفاده از این اعتبارات زمینه تغییر مکان فعلی کارخانه در 

منطقه ویژه فراهم گردد.
ایمانیه دراین باره افزود: فاز دوم این کارخانه با پرداخت تسهیلات احداث 

شود و فاز سوم پس از فروش زمین فعلی کارخانه تأمین مالی گردد.
حرم  هکتاری   ۵7 طرح  افزایش  اینکه  به  اشاره  با  فارس   استاندار 
شاهچراغ )ع( ارتباطی به خانه های میراثی ندارد، گفت: باتوجه به صندوقی 
میلیون   ۶۰۰ وام  پرداخت  است،  موجود  بازسازی حرم ها  عنوان  تحت  که 

تومانی به ساکنین مدنظر قرار گرفته است.
افزود:  جمهوری  ریاست  سفر  دستاوردهای  پیگیری  درباره  همچنین  وی 
مبنای  که  گذشته  هفته  در  رئیس جمهور  اجرایی  معاون  سفر  به  باتوجه 
پیگیری آزادراه شیراز اصفهان مدنظر بود، مقرر شد براساس توافق جدید 
از سوی سازمان مدیریت و برنامه ریزی کشور، وزارت دفاع و شهر صدرا ، 
مبلغ ۲ هزار و ۳۵۰ میلیارد تومان به شکل نقد یا تهاتر و یا اوراق مشارکت 
آورده داشته باشند تا پروژه تعیین تکلیف شود. همچنین باتوجه به پیشرفت 
9۲ درصدی فاز یک تا شش این پروژه انتظار می رود تا پایان سال فاز یک 

تا شش این محور زیر بار ترافیکی رود.

استاندار فارس در پاسخ به سؤال خبرنگار روزنامه طلوع مطرح کرد؛

تحمل نمی کنم در شهر شیراز بخواهند برخی بداخلاقی کنند
پس از 14 سال مشکل اولیه تالار مرکزی شیراز حل شد

رئیس اتاق بازرگانی و صنایع ایران و چین: 

۹۳ گلوگاه اصلی فساد 
شناسایی شد

یک عضو کمیسیون عمران مجلس:

نباید بدون رضایت مالک قراردادهای 
اجاره تمدید شود

وزیر دادگستری: 

 سمت راست بخوانیدتحلیل این خبر را در ستون


